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Siden sidst har vi haft det dejligste 
forår og begyndelsen på en varm 
sommer. Vi har lige haft en dejlig ud-
flugt til Faurskov kommune, de fire H. 
kommune. Vi snakkede om hvorfor 
der ikke er flere tilmeldinger til vores 
gode udflugter, da foreningen støtter 
med det halve af, hvad den reele pris 
er med lift bus og mad. 
Vores sommer legat af tre gange 
1000 kr. er udtrukket. Tillykke til dem 
som var heldige.  
Dansk Handicapdag på Salten kro. 
Vi var ca. 30 medlemmer fra Odder 
afd. I alt fra Århus Amts kreds var vi 
ca. 130 mennesker til fest og taler fra 
specielte inviterede gæster. 

Vi har fået et nyt Handicapråd efter 
det nye kommunal reform. Det kan I 
læse mere om inde i bladet. 
I DSI har vi haft årsmøde i Kirkecen-
tret hvor Susanne Bisgaard blev gen-
valgt I kan læse mere om beretningen 
og mødet inde i bladet.
De Nordiske dage er lige overstået. 
Vi havde Anne og Kjeld i Katrineholm 
i Sverige hos vores venskabs for-
ening.
For tiden arbejder vi på at arrangere 
handicap uge. Det bliver i uge 43.  Det 
vil handle om handicappede i Odder 
Kommune. institutioner, foreninger, 
aktiviteter og hvad vi ellers finder på, 
vi håber på en dynamisk uge. 
Renovering af etape 3. i Odder midt 

Siden sidst og efterår
by. Jeg har ikke været oppe og se 
hvor langt de er kommet, men glæ-
der mig til at se resultatet.

Lis Sørensen har skrevet til Odder 
Kommune Teknisk direktør Elvin Han-
sen” og fået følgende svar: Du har ret 
i, at der ikke er P ved Pakhuset. Det 
bliver der lavet når vi får byggeplad-
sen nedlagt ved gl. foderstof. Vi = TU 
har bevilget penge til ny P plads på 
arealet mellem Pakhuset og den nye 
bebyggelse med asfalt på. Her laver 
vi Handicap P tættest på Pakhuset. 
Det er forhåbentlig færdig i år. vh. El-
vin J. Hansen. 
Som kørestols bruger har jeg besøgt 
den Økologiske have i Odder. Ad-
gangs forhold til butikken ved køb af 
adgangskort og økologiske varer er 
ok. ”spændende butik”. Handicap-
toilet, og stierne var ok, med hjælper. 
Men mange kørestolsbrugere kunne 
sagtens kører på stierne også dem 
med rolator. Man kunne se blomster 
bedene, drivhusene, bi gården, grise 
gården, og læse om de mange for-
skellige planter på skilte i passende 
højde og dufte til urter, planter og 
træer. 
Den Økologiske have mangler nogle 
bænke, så de besøgende kan slappe 
af og nyde stedet.

Hilsen Knud Mikkelsen 
med ønsket om en god sommer
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Jeg vil starte ud med at sige, at det 
har været hårdt benarbejde, at få det 
her op at stå.
Da de til det stiftende møde sagde, at 
der ikke var ret meget at lave, var det 
lidt af en tilsnigelse.
Hvis der ikke havde været så hårdt 
arbejdende folk i FU, som der har 
været, så var jeg for længst rendt af 
pladsen.
Der har imellem os været et utroligt 
godt samarbejde og et meget højt in-
formationsniveau.
I starten blev vi overdænget med 
post fra DSI centralt. Det var meget 
overvældende og tog til dels pusten 
fra os. I den periode, var der vist en 
del af os, der var meget glade for de-
lete knappen.
Heldigvis har de nu indskrænket po-
sten til at omfatte et ugebrev, som 
ydermere er delt op, så alle nu kan 
overskue, hvad der er væsentligt og 
hvad der ikke vedkommer os.
Det er vigtigt for os alle i FU, at alle 
i bestyrelsen får alle informationer, 
hvorfor ugebrevet bliver videresendt 
til jer alle.
Vi har i Odder fået vores egen hjem-
meside. Den står Michael for. Her kan 
I læse referater fra vores FU møder 
og det har været mange. Centralt 
sagde de omkring 4 møder om året. 

DSI Odder Afd. Formandsberetning 
maj 29. maj 2006

Indtil videre har vi haft 9 møder på 5 
måneder, men der har også været 
meget, vi skulle tage stilling til.
Vi har siden opstart fået en organisa-
tion mere tilsluttet. Nemlig LEV som 
bliver repræsenteret af Finn Thra-
num.
Vi håber på og regner med endnu to 
– nemlig Dansk blindesamfund og 
Spastikerforeningen.
Der har i de forløbne måneder været 
rigtig mange møder og kurser, hvor 
Odder har været repræsenteret.
Der har været tillidsmandskursus mo-
dul 1 – 2 – 3. Her var vi repræsenteret 
med 8 ud af ca. 40. Ret godt gået af 
så lille en kommune.
Der har været kursus omkring Det 
lokale Beskæftigelsesråd. Her deltog 
Knud og Vive.
Der har været møde omkring Frivillig-
huset. Her har Vive deltaget i to mø-
der og Michael i et.
Der har været møde omkring Han-
dicap-uge. Her deltog Knud, Vive, 
Geerth og Finn.
Ved Årsmødet i amtsafd. Var vi re-
præsenteret af Knud og Vive.

Så har vi været til høring på Børne- 
Familiecentret ang. Opgavereform på 
børn - og ungeområdet. Her var både 
Handicaprådet og DSI inviteret. ➢
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Efterfølgende blev der udfærdiget et 
fælles høringssvar. Nu håber vi bare 
de lytter til os. Gør de ikke det, kan 
det komme til at se ret sort ud for 
vore handicappede børn og unge i 
Odder kommune.
Vi har haft rigtig meget, at se til i DSI 
de sidste 5 måneder og vi håbede 
måske også på, at det ville blive min-
dre, som tiden gik, men desværre, så 
tror jeg, det i stedet bliver til mere efter 
den 1 januar 2007. Her tror jeg både 
DSI og Handicaprådet, skal være rig-
tig meget på tæerne.
Jeg vil opfordre jer alle, til også at in-
formere jeres respektive landsorgani-
sationer om Odder kommunes frem-
tidsvisioner, så der kommer focus på 
dem.
Vi skal have skærpet focus på hele 
handicapområdet, idet det Odder 
kommune har gang i, meget vel kan 
blive direkte hærværk på et system, 
som langt om længe er kommet til at 
fungere i amterne.
Da det desværre ikke kun er enkelt-
områder, der vil ske drastiske ændrin-
ger på, sender jeg denne opfordring 
ud til jer alle.
Det har også været i denne periode, 
vi som FU har skullet indstille folk til 
det nye Handicapråd. Det var be-
stemt ikke en let opgave, men med 
Michael som observatør – han følte 
sig inhabil – kom vi til enighed.
Det blev som følger:
Mentalt handicappede / udviklings-
hæmmede m.m.

Susanne Bisgaard med Finn Thra-
num som suppleant.
Bevægelseshandicappede.
Greta Clausen med Lis Sørensen 
som suppleant.
Kommunikationshandicappede.
Vive Nødvig med Karsten Hering som 
suppleant.

Også klagerådet skulle repræsente-
res. Det blev Lis Sørensen. Vi mang-
ler en suppleant. Her vil Vive godt 
træde til, men kun hvis ingen andre er 
interesseret. Der er nogle regler om-
kring klageråd ang. social pension og 
alder, så det er ikke bare lige, at få 
folk i det råd.
Beskæftigelsesrådet er også næsten 
besat. Der kom indstillinger fra Vive, 
Knud og Finn. Vi blev enige om, at 
vælge  Knud og Finn som repræsen-
tanter. Her vil Vive meget gerne være 
suppleant, men vi mangler stadig en. 
Husk I kan indstille jer selv.

Jeg vil endnu engang nævne det 
gode samarbejde, der har været om-
kring at få denne afdeling til at fun-
gere. Der har været visse begynder-
vanskeligheder - hvilket vi da også er 
blevet gjort opmærksomme på, på 
både godt og ondt – men jeg mener, 
vi er ovre dem nu og at vi nu og frem-
over er rustet til, at gå i gang med det 
egentlige arbejde. Nemlig det at gøre 
noget for og støtte alle handicappede 
i Odder kommune på bedste vis.

Formand Susanne Bisgaard
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Turen startede kl. 9, solen kom se-
nere og det blev rigtig varmt. Vi blev 
igen guidet godt rundt af Kjeld, det 
var vante omgivelser for ham. Efter-
følgende kørte vi rundt i de gamle 4-
H kommuner og så, at også der er 
byudviklingen godt i gang.

Vi spiste på restaurant ”Amstrupgård” 
dejlig mad var det, men det tog ”kun” 
3 timer at fodre os af, det var også 
den eneste kritik af turen, den halve 
tid ville være passende. Videre kørte 
vi omkring flere godser bl.a. Bidstrup 

Sommerudflugten 
den 10. juni gik til den nye Faurskov kommune

og Frijsenborg, rododendron blom-
strede overdådig mange steder, det 
var rigtig flot at se.

Turen gik hjem over Pøt-Mølle, Aar-
hus og gennem skoven ved Moes-
gård, var hjemme præcis kl. 18 som 
planlagt.

Os 25 deltagere i en bus til 50, havde 
en dejlig dag. 

PS ! Vi var 2 i kørestol der bare havde 
det varmt en overgang.              
 

Med venlig hilsen
 Jens R. A.
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I dagene to 18. – sø 21. maj deltog 
Anne K. Jensen og undertegnede 
som foreningens repræsentanter i 
Katrineholm.
Det var en meget god læringstur, 
som vi fik stort udbytte af.

Vi ankom torsdag til aften efter 12 ti-
mers bus- og sejltur til ”Folkets Hus” 
hvor vi fik aftensmad – herefter blev 
vi afhentet af vores vært, som bor 30 
km syd for Katrineholm – altså 30 km 
retur, hvor vi kom fra. Familien bor 
inde midt i skoven ned til en smuk sø 
– så det var jo pragtfuldt.
Familien består af fire personer – far, 
der er lærer i Katrineholm – mor, der 
er gymnasium/iniversitetsvejleder  
– Axel 14 år, der er multihandicappet 
– Siri 12 år, kommende storgymnast  
-  det var modsætninger, når de er 
bedst. Men alt foregik helt stille og ro-
ligt i denne familie – det var/er impo-
nerende – ganske få, men effektive 
hjælpemidler til drengen, som virkelig 
er stærkt handicappet.

Trætte gik vi til ro ved 23-tiden – for 
næste dag at starte ud kl. 08.00 for 
at være på vort første tredelte insti-
tion for autister, handicapfritidshjem 
samt aflastningsafdeling.
Det var en kæmpe oplevelse at se og 
høre om et helt fantastisk samarbejde 
de tre afdelinger og forældrene imel-
lem – det kan vi fortælle om længe og 
inderligt – og det vil vi gerne på et af 
vore møder.

Nordiske Dage
Det blev en lang dag – vi var først 
hjemme i skoven igen kl. 23 – flere 
oplevelser ventede for til sidst at 
slutte dagen med vores traditionelle 
foreningsaften, hvor vi fra hvert land 
fortæller hinanden om,  hvad vi arbej-
der med i foreningen – altså udveks-
ling af erfaringer/læring.

Lørdag startede vi først ud kl.10.00 
og sluttede igen kl. 23.00 – så det er 
ikke kun feriedage at deltage – det er 
også hårdt arbejde, og så det at høre 
fire sprog på en gang – det trætter, 
men vi vil gerne være med – det er 
anstrengelserne værd.

Søndag var hjemrejsedag – vi strg 
på bussen kl.8.30 og var så hjemme 
i Odder 19.30 – ja, og næste morgen 
var så almindelig arbejdsdag.
Traditionen tro fortæller hver forening 
i bussen hjemover om, hvilke oplevel-
ser vi har haft – det er altid spæn-
dende at høre, hvad de andre har 
fået med sig.

Vi fortalte selvfølgelig varmt om vore 
nye oplevelser – også med henblik 
på, hvad vi i Odder kan arbejde videre 
med sammen med Odder kommune 
– og vi sluttede med en opfordring til 
fortsat godt samarbejde – og lige at 
lufte vore kommende planer for poli-
tikerne og embedsmændene.

  Med nordisk hilsen 
  Kjeld Rohde, sekr.
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Odder: I anledning af kommunalre-
formen har Folketinget vedtaget, at 
alle landets kommuner skal have et 
handicapråd. 
  
Sådan et har Odder Kommune haft 
de sidste to år, men Odders udgave 
af handicaprådet passer ikke med de 
vedtægter og den sammensætning 
af medlemmer, som Folketinget har 
vedtaget. 
Derfor har kommunen nu sammen-
sat et nyt handicapråd, der skal af-
løse det gamle. 
Det får otte medlemmer, og fire af 
dem er udpeget af de handicappe-
des egne organisationer. De Samvir-
kende Invalideorganisationer har ud-
peget Vive Nødvig, Greta Clausen og 
Susanne Bisgaard. 
Det fjerde medlem bliver Egmont 
Højskolens forstander, Ole Lauth, der 
fra sit arbejde og gennem sin post i 

bestyrelsen for Landsforeningen Li-
geværd har et stort kendskab til de 
såkaldte gråzonehandicap. Altså 
handicap, der ikke falder inden for det 
område, De Samvirkende Invalideor-
ganisationer beskæftiger sig med. 
Til de næste to pladser i det nye han-
dicapråd har byrådet udpeget Odder 
Kommunes nye socialdirektør, Mor-
ten Heilskov, og lige så nye tekniske 
direktør, Søren Hjortsø Kristensen. 
På byrådsmødet i aftes blev Elsebeth 
Bertelsen (S) og borgmester Niels-
Ulrik Bugge udpeget som byrådets 
repræsentanter i det nye handica-
pråd. 
Handicaprådet er valgt for en fire år 
lang valgperiode. 

Af Henrik Havbæk Madsen 
journalist

Århus Stiftstidende
Odderredaktionen

 

Råd må sadle om
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Familier med kronisk sygdom
 – har ikke altid den livskvalitet, der faktisk er mulig.

Når en familie rammes af en kronisk 
sygdom, ændres vilkårene for fami-
lien afgørende.  –  Der sker også be-
tydelige forandringer, når vi vælger at 
stifte familie, få børn, blive skilt, eller 
tage arbejde i udlandet. 
En afgørende forskel er dog, at kro-
nisk sygdom er noget, man ikke selv 
kan vælge, man kan ikke sige nej tak. 
Man bliver ramt – og det gør man på 
flere måder, hele familien, på livstid.

I ethvert forhold opstår situationer, 
hvor modsatrettede følelser og be-
hov mødes - konflikter.  Når små eller 
store konflikter opleves, har man en 
enestående mulighed for at øge sin 
og sin families livskvalitet 

Den kroniske sygdom i familie er et 
særligt vilkår at skulle leve med. Der 
ligger uvilkårligt mange tab i og me-
gen sorg over at leve med dette vil-
kår.  Man må erkende, at ens syge 
barn ikke kan som andre, at ens syge 
ægtefælle ikke er, som den man gif-
tede sig, at sygdommen er kommet 
for at blive. 

Erkendelsen af at have et barn med 
kronisk sygdom er ofte mange år 
undervejs, uanset sygdommen er 
synlig eller usynlig. Forældrene har 
ofte længe haft en fornemmelse af, 
at der var noget galt, men først når 

man sammen med professionelle be-
gynder at tale om det, bliver det mere 
virkeligt. 

Det kan opleves som en lettelse at nå 
dertil, hvor man kan sige ja tak (el-
ler få systemet til det)  til en undersø-
gelse. ”Nu sker der noget”. 
Desværre venter man på tid til un-
dersøgelsen i mange uger, måneder 
og nogle gange år. Så lettelsen varer 
kort. 

Ventetiden kan føles meget lang. – I 
denne periode får man ofte kon-takt 
med følelser som magtesløshed, tvivl, 
sorg, angst, vrede, jalousi, og skyld 
- og evt. samarbejdsproblemer med 
institution og skole. 
Alle i familien påvirkes. Der er ikke no-
gen, der kan undgå at blive påvirket 
af forholdene – ej heller (!) hvis man 
ikke taler om det.  
Dette gælder uanset hvem i familien, 
der rammes af kronisk sygdom, og 
uanset hvem, der mærker følelserne.
Parforholdet slides, bekymringer og 
uoverensstemmelser opleves til tider 
uoverstigelige.  Hvis man er alene for-
ældre er man på dobbelt arbejde.

Det hjælper at få sig udtrykt og at få 
sam-talt om den følelsesmæssige 
side af det at have en kronisk sygdom 
i sin familie.  Følelser får betydning og 



15

værdi, når de får plads i samtalen. 
Man får lært sig selv og hinanden 
bedre at kende. Man får udviklet de 
indbyrdes forhold, så man får større 
oplevelse af at have værdi for hinan-
den.

Måden at forholde sig til sygdommen, 
måden at forholde sig til hinanden 
indbyrdes i familien, måden at for-
holde sig til sig selv og egne behov, 
måden at møde reaktionerne fra bør-
nehøjde - det er der og det kan man 
gøre noget ved – og således højne 
oplevelsen af livskvalitet.

Min optagethed gælder især det, 
der sker i og hvordan man kan gøre 
i familien, når den rammes af kronisk 
sygdom – eller sagt på anden måde: 
Når kronisk sygdom er blevet et med-
lem af familien.

Mine mangeårige erfaringer som fa-
milieterapeut retter sig især mod fa-
milie-samtaler, -  med hele familien,  
med par, med enkeltpersoner og 
med grupper, samt undervisning / 
foredrag. 

Med tanke på alle dem, der må hand-
skes med særlige livsvilkår.
    

Else Bek Andersen 

EBA Familieterapi & Supervision
Rosensgade 91 A, 8300 Odder

Tlf. 7578 0248, 4062 6756

info@familieterapi-andersen.dk
www.familieterapi-andersen.dk
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Dansk Handicap Forbund Odder Afd. 
Arrangementer juli kvartal 2006

Tirsdag den 8. august kl. 19.00 Banko

Lørdag den 19. august kl. 9.00 - 18.00 Udflugt til Jesperhus Blomsterpark:
 afg. fra Ålykkecentret i liftbus 

Tirsdag den 22. august kl. 19.00 Banko

Tirsdag den 5. september kl. 19.00 Banko 

Tirsdag den 19. september kl. 19.00 Banko 

Fredag den 29. september kl. 18.00 Høstfest:
Vi serverer en lækker menu, kaffe, lotteri og god musik. 
Pris 120,00 kr.
For medlemmer af DHF. Odder Afd. er prisen kun 75,00 kr.
Tilmelding senest den 22. september til Anne tlf. 86 55 14 76

Medbring selv dit krus til Banko så giver vi gratis  Kaffe

Arrangementerne afholdes i Ålykkecentret, medmindre andet er oplyst. 
Tilmelding skal ske til: 

Anne K. Jensen • Tlf. 86 55 14 76
Venlig hilsen bestyrelsen 



17

Udfl ugt til Jesperhus Blomsterpark :
Husk vi kører altid i liftbus så kørestolsbrugere kan deltage i vore udfl ugter :
Vi kører over Veng-Nr. Vissing-Låsby-Kongensbro-Ans-Kongenshus Mindepark-
Skive -Sallingsund. Ank. Jesperhus ca. kl. 11.30-11.45 
Middag kl. 12.00 bestående af Bøf m/løg og tilbehør samt fromage.
Frit i parken til kl. 14.45, hvor vi får kaffe med brød.
Kl. 15.30 kører vi hjem igen over Højslev-Løgstrup-Viborg-Rindsholm-Fårvang- 
Anbæk-Jeksen -Stilling 
Hver deltager vil få en blomst med hjem.

Den faktiske pris pr. person er 444,00 kr.
Vi tilbyder turen for medlemmer af DHF. Odder afd.
Incl. bus, entre, middag og kaffe til kun 200,00 kr., altså en rabat på 244,00 kr.
For ikke medlemmer er prisen 300,00 kr.

Tilmelding og betaling senest den 8. august til Anne K. Jensen tlf. 86 55 14 76
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Sponsoreret
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Vi skal tage et tilbage blik på året 
2005.
Hvad har kredsen lavet og hvad er 
der sket på landsplan.
Og hvad vil der ske fremover

Vi har i Kredsen holdt 4 kredsbe-
styrelsesmøder og vores generalfor-
samling. Kursus udvalget i kredsen 
har også arbejdet med at vi skulle 
have et bisidder kursus, det hele var 
arrangeret. Men da der kun var 10 til-
meldinger fra 3 afdelingerne og der 
er 6 afd. i kredsen, måtte vi aflyse 
det, og det var meget skuffende da 
alle afdelinger selv havde været med 
til at bestemme at der kunne deltage 
7 fra hver afdeling.
Jeg prøvede senere at kontakte 
Midtjyllandskredsen, Fynskredsen og 
Vestjyllandskredsen, men det kom 
der heller ikke noget ud af.

Kredsen og Århus afdeling havde 
arrangeret DANSK HANDICAPDAG 
som var på Egmont Højskolen der 
deltog 146 og emnet over dagen var 
Brugerindflydelse /Handicap råd ho-
vedtaler var. Formand for Ryk Jane 
Horsewel

Hvert år er der fælleskredsmøde med 
de andre 11 kredse hvor der kan del-

tage 3 fra hver kreds og 1 fra hver 
specialkreds samt Landsformand, 
næstformand og hovedkasserer. I år 
drøftede man hvilke punkter man vil 
have til dagorden til formandsmødet 
som jo er hver andet år, 

Ulla Trøjmer, formand for socialpolitisk 
udvalg, redegjorde for de væsentlig-
ste ting i den nye bil bekendtgørelse.
- Låneperioden er stadig 6 år 
- Nyt er, at der kan bevilges til-
skud til reparation af de særlige ind-
retninger, herunder automatgear. Der 
tales om reparation og ikke vedlige-
holdelse. Reparation kræver forud-
gående ansøgning.

Det største punkt på dagsorden var 
nok: 
Orientering fra strukturudvalget et 
udvalg der blev nedsat efter vores 
kongres i 2004.
Da regeringen havde bestemt at der 
skulle være kommune sammenlæg-
ning, så i stedet for 275 kommuner 
bliver der kun 98 den 1. januar år 
2007 og amterne bliver nedlagt, og 
i stedet for 14 amter bliver der 5 re-
gioner.
Udvalget skal så finde ud af, hvordan 
skal den nye struktur se ud i Dansk 
Handicap Forbund.

Århus amtskreds 
Årsberetning for år 2005.

➢
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Det vil sige Kredsene bliver nedlagt 
og i stedet for Kredsformænd, skal 
der vælges en regionskoordinator og 
en, regionsrepræsntant der skal stå 
for fælleskommunale aktiviteter.
Hovedstyrelsen bliver nedlagt, For-
retnings udvalget skal så udvides fra 
7 til 13 personer.
Og i stedet for Kongres skal det hede 
repræsentantskabsmøde.
I den nye struktur bliver omdrejnings-
punktet kommunerne.  
Planen er på sigt at få en afdeling i 
hver kommune. 
Det er blevet lovbestemt at der inden 
1. april i år er et Handicap råd i alle 
kommuner.
Strukturudvalget arbejder stadig. Der 
skal jo også laves nye vedtægter

vores forslag er ikke endeligt vedta-
get, den skal godkendes på vores 
kongres i oktober, og gør den det, så 
er det sidste gang jeg kommer i af-
delinger som kredsformand, da kred-
sene så bliver nedlagt.

Handicapkørsel var også til drøftelse, 
da den variere meget i de forskellige 
amter. 
Både med prisen pr tur og afhentning 
og bestilling af kørsel.
I Århus amt har der været mange kla-
ger, man har været udsat for at vente 
op til flere timer inden der er kommet 
en vogn.
I nogle tilfælde kom der slet ingen 
vogn, så DSI Århus amts Formand 
og Peter Simonsen fra PTU har haft 
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møde med Trafikselskabet og amts. 
politikerne og fortalt om den dårlig 
service, og alle de klager der har væ-
ret efter at amtet trafik selskab over-
tog handicapkørslen.

Selv Aarhus Borgmester havde fået 
klager. Så amtet kom med deres for-
berelser.
Der skal desuden etableres en or-
dentlig klageinstans.
Peter har fortalt at det der blev be-
stemt på mødet, var at hvis der bliver 
mere end 10 min. vente tid skal man 
ikke betale turen, bliver der 20 min. 
må man selv ringe efter en vogn, og 
så får man hele beløbet returneret. 

Ydermere har der været Formands-
møde, hvor der også blev givet orien-
tering om den nye struktur.
Man drøftede også forbundets frem-
tid når amterne bliver nedlagt. Vi 
blev præsenteret for Forbundets nye 
Hjemmeside som skulde fungere her 
fra den 1 marts, ligeså blev Ryk,s til-
gængeligheds base gennemgået. På 

den kan man søge i alle byer om det 
er tilgængelig for kørestolsbruger, 
enten i butikker, cafeer, spiseste-
der, overnatning, ja faktisk alt. Man 
går ind på DHF hjemmeside som er 
www.dhf-net.dk og klikker på tilgæn-
geligheds base.
Om aftenen blev det markeret at det 
er 80 år siden at DHF blev stiftet. Det 
var et rigtig godt Formandsmøde, 
hvor der desværre manglede mange 
afdelings formænd, de ved ikke hvad 
de gik glip af. 

I DSI er der også sket forandringer, 
forbindelse med den nye struktur 
DSI vedtog at de skulle oprette en 
afdeling inden udgangen af 2005 i 
samtlige 98 kommuner. De har alle-
rede fået oprettet 97 DSI afd. 

Jan har indkaldt Kreds formændene 
til et møde den. 9. maj.
Hvad der kommer ud af det vil i høre 
nærmere om den 15. maj.

Kredsformand Sofie Nielsen

Støt vore 
annoncører

- de støtter DHF Odder
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VED INDMELDING I DANSK HANDICAP FORBUND, 
ODDER AFDELING, UDFYLDES DENNE SIDE 

OG AFLEVERES TIL BESTYRELSEN:

INDMELDINGSKORT
Undertegnede ønsker at blive medlem af Dansk Handicap Forbund.
Jeg er:   handicappet
   ikke-handicappet

Benyt venligst BLOKBOGSTAVER

Navn:

Adresse:

Kommune:    Postnr./By:

Fødselsdato: (dag)  (måned)  (år)

Hvis du ønsker optagelse i en af de landsdækkende specialkredse 
(det koster ikke ekstra), så sæt kryds

# Forældrekredsen (forældre til handicappede børn 0 - 18 år)
 Oplys venligst barnets fødselsår: 
 Barnets handicap

# Ungdomskredsen (unge mellem 14 og 35 år)

# Paraplegikerkredsen (rygmarvsskadede)

# Amputationskredsen

Indsendt af:

Adresse:

Postnr.:   By

Kontingent  2006

Enlige Kr. 220,-

Ægtepar/

Samboende Kr. 330,-
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Bestyrelsen i DHF Odder
Konstitueret på Generalforsamlingen 28. 02. 2006

Formand:  Knud Mikkelsen
   Egholmparken 100, 8300 Odder
   86 54 41 57 / 28 70 41 57
   E-mail: Knud.mikkelsen@business.tele.dk
Næstformand
Sekretær:  Kjeld Rohde
   Hesselbjergvej 13, 8300 Odder
   86 55 66 12

Kasserer:  Anne K. Jensen
   Lemmestrupvej 30, 8300 Odder
   86 55 14 76

Medlemmer:  Helle L Jensen
   Drammelsbækvej 50, 8300 Odder
   86 55 64 01

   Holger Juul
   Teglgårdsvej 191, 8300 Odder
   86 54 42 17

Suppleanter:  Jens Rodhaus Andersen
   Blegevej 43, 8300 Odder
   86 54 18 29
   
   Ejnar Balle
   Lystgårdsparken 11, 8300 Odder
   86 55 67 19
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